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ČESKO: Adam Scheinherr podal trestní oznámení, jehož výsledkem zřejmě byla razie v
dopravním podniku v minulých dnech. Podezření týkající se představenstva dopravního
podniku měl dva roky. V pořadu Interview České televize hájil a vysvětloval kroky, které
proti lidem podezřelých z korupce ze své pozice náměstka primátora pro dopravu udělal.
Popsal i důvody, proč nejednal dříve a neusiloval o to, aby lidé v čele s pražským radním
Petrem Hlubučkem (STAN) skončili ve funkcích. Obával se především medializace celého
případu a maření práce policie, se kterou celou dobu spolupracoval a poskytoval jí
materiály.

Adam Scheinherr ve čtvrtek uvedl, že v minulosti podal na okruh lidí kolem Petra Hlubučka trestní
oznámení. Nyní zpřesnil, o co v jeho oznámení šlo. „Podle informací z médií se vyšetřování týká
mimo jiné požadavků na úplatky v souvislosti s revitalizací okolí nádraží Holešovice. Pokud jsou
informace novinářů správné, pak mohu potvrdit, že to samé bylo i předmětem mého trestního
oznámení,“ napsal na svůj twitterový účet Scheinherr. Nyní své kroky vysvětlil i v pořadu Interview
České televize.

V pořadu zpočátku vysvětloval, proč nejednal dříve, když měl ke kauze informace. Za dvouletou
nečinnost Scheinherra kritizovala ODS, která je v pražském zastupitelstvu v opozici.

„Jakmile jsem cokoliv zjistil, ihned jsem šel na policii a podal trestní oznámení, nezaváhal
jsem a dva roky jsem spolupracoval s policií.“ Zároveň odmítl, že by nic proti kauze
neudělal. Jako příklad uvedl aktualizaci nákupního řádu, který vyžadoval otevřené řízení
u zakázek, které jsou svým rozsahem menší než požaduje v současnosti zákon. Zároveň
uvedl, že v dopravním podniku bylo v době jeho působení na magistrátu
zaváděna protikorupční standardizace ISO 37001 – Systém řízení ochrany proti korupci
(ABMS).

Podezření na korupci pojal po nástupu nového ekonomického náměstka Augstina do pražského
dopravního podniku. S jeho jmenováním nesouhlasil a podle svých slov ho několikrát odmítl.
Přistoupil na něj až po mohutném politickém tlaku, kdy hrozilo, že kvůli nejmenování Augustina bude
odvolán ředitel celého pražského dopravního podniku. Podle svých slov ho odmítal dlouhodobě
jmenovat, protože v minulosti v obdobné pozici náměstka ve slovenském Cargu byla firma během
jeho působení v mínusu. „Náš styl to není, bohužel kolegové ten styl měli,“ uvedl k nominantovi TOP
09 a k průběhu jeho jmenování.

„Já jsem jeho kroky kontroloval a díky tomu 4-5 měsíců po jeho nástupu do funkce jsem
podal trestní oznámení,“ uvedl k jmenování Augustina. Po celé dva roky se ho
na koaličních jednáních snažil odvolat, neúspěšně. Augustina veřejně kritizoval.
Po policejní razii na magistrátu byl ale velikostí kauzy překvapen. Z jeho strany
se podezření týkalo pouze jedné osoby.

Zároveň je však přesvědčen, že dopravnímu podniku v celé kauze nevznikla škoda a to i díky jeho
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krokům a činnosti policie. „A dělal jsem všechno proto, abych postupoval ve všech krocích velice
opatrně a kontroloval kroky DPP, které jsem měl na odpovědnost,“ komentoval svou snahu pomoci
během vyšetřování.

Po oznámení, že o vyšetřování věděl se ohradila například radní Hana Marvanová, proč nikoho
o svých podezřeních neinformoval. O vyšetřování nevěděl podle jeho slov ani primátor Hřib.
Scheinheer se obával kohokoliv informovat z důvodu nebezpečí úniku kauzy do médií.

„Kdybych to řekl radě nebo paní Marvanové, ihned by to bylo v médiích a ta skupina by
to ihned odhalila,“ uvedl své důvody k mlčení. Mohl díky tomu také policii poskytovat
další materiály. „Z dlouhodobého hlediska je důležité, že policie mohla pracovat. A nyní
tu chobotnici mohla celou udělat,“ uvedl v rozhovoru Scheinherr. Zároveň si za svým
postupem stál. „Stojím si za tím, že je to zodpovědný postup i občana, aby šel primárně
za policií a pokud má podezření z trestného činu to řešil primárně s ní,“ uvedl Scheinherr
s tím, že tak policie mohla rozkrýt mnohem větší kauzu než očekával.

Podle svých slov cítí zodpovědnost, ale kroky, které udělal považuje za správné. Sám je rozsáhlostí
kauzy překvapen. „Cítím za to odpovědnost, ale já si myslím, že kroky které jsem podnikl, byly velice
odpovědné, byly neunáhlené a snažil jsem se aby nic takového dále neprobíhalo. Aby to co bylo
prošpikováno dopravním podnikem v posledních desítkách let bylo vyšetřeno policií ČR. Zároveň
uvedl, že chce aby dopravní podnik prošel hloubkovým auditem. Rezignovat na svou pozici náměstka,
kterou zastává už 4 roky odmítá. Já jsem ten kdo to pomohl rozkrýt a doufám, že to policie do detailu
prošetří. A že do budoucna takovéto akce budou v pražském prostředí vymýceny,” je přesvědčen.

Pražské zastupitelstvo se neúspěšně pokusilo primátora Hřiba a jeho náměstka
Scheinherra po zveřejnění kauzy odvolat. Žalobci obvinili 11 lidí z toho tři soud poslal
v minulých dnech do vazby. Podle informací ČTK nyní už bývalého náměstka primátora
Petra Hlubučka, podnikatele podnikatele Zakariu Nemraha a lobistu Michala Redla. Sám
Scheinherr z pozice předsedy představenstva v minulých dnech představenstvo svolal
a odvolal náměstka Augustina a tři zaměstnance podniku dal na pracovní překážku.
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